
Kooste asukasiltojen yhteenvedoista 
 
Palveluverkkosuunnitteluun liittyvät asukasillat pidettiin verkkotilaisuuksina 18.-20.5. 
samankaltaisina eteläisellä ja pohjoisella alueella. Keskustan ja Nastolan alueen ilta oli 
jaettu kahteen osaan. Nastolan osalta palautteissa oli toivottu enemmän aikaa asian 
käsittelylle. Osallistujia oli yhteensä noin 400 henkilöä, joista suurin osa keskustan ja 
Nastolan asukasillassa. 
Verkkotilaisuuksien vetäjinä toimivat vuorovaikutussuunnittelijat Justiina Nieminen (tiistai ja 
keskiviikko) ja Henrik Saari (torstai). 
 
Yleistä asioista, jotka nousivat esiin kaikilla alueilla 

- terveellisten ja turvallisten tilojen saaminen 
- lasten ja nuorten omaehtoinen liikkuminen turvallisuuden ja matkojen näkökulmasta 
- koulukuljetukset ja niiden vaikutukset 
- kustannuskehitys (oletus oli usein, että nousevat)  
- lapsimäärien ja oppilasmääräennusteiden paikkansapitävyys 
- väistötilojen huonommuus verrattuna pysyvään rakennukseen 
- isojen yksiköiden toimivuus ja turvallisuus lapsimäärän noustessa 
- erityisen tuen järjestäminen isoissa yksiköissä 
- asumisen uudistuotannon sekä sukupolvenvaihdosten vaikutukset ja tonttikauppa 

sekä tonttien markkinointi 
- asuinalueen viihtyvyys, turvallisuus sekä monimuotoiset asumismahdollisuudet 
- monitoimitaloista toivotaan kylien keskuksia 

 
Pohjoinen alue 

Kivijärvi: 
• Oppilaiden mahtuminen toisiin yksiköihin 
• Rakennuksen osalta tällä hetkellä ei ole tunnistettu turvallisuusriskejä. 
• Pitenevät koulumatkat 
• Kiinteiden oppilasryhmien ja yhteisön merkittävyys 
• Kyläntalon tilanne kiinteänä koulurakennuksen ja koulun toiminnan osana 
• Koulun lakkauttaminen olisi lapsiystävällisen kaupungin periaatteen vastaista 
 
Ahtiala-Myllypohja-Kunnas: 
• Myllypohjan monitoimitalon paikka 
• Myllypohjan koulun tontti: tehty asemakaavan muutos, joka mahdollistaa koulun 

laajentamisen => sopii aikatauluun 
• Väistötilojen osalta välttämätöntä tutkia uusia vaihtoehtoja 

 
Mukkula: 
• aikataulu 

 
Tärkeimmät nostot (aluetiimistä) 

1) Voisiko Kivijärven alueelle lisätä kaavoitusta, että alueelle saataisiin lisää 
asukkaita ja Kivijärven idyllinen kyläkoulu säilytettyä? 

2) Sijoittuuko Myllypohjan monitoimitalo oikeaan paikkaan suhteessa olemassa 
olevaan asutukseen? Laajenemismahdollisuus on Koiskalan suunnassa. 

3) Myllypohjan monitoimitalon mitoitusta ei vielä ole lyöty lukkoon, vaan siinä 
voidaan reagoida vielä alueen väestökehitykseen. 

 



 
 
Eteläinen alue 

Kasakkamäki-Riihelä-Metsäkangas-Kärpänen 
• Kasakkamäen koulun jatko  
• Alue nähdään hyvänä  
• Miksi käyttö turvataan vain n. 10 vuodeksi? (Oppilasennusteiden kehittyminen) 
• koulun ympäristöä pidetään saavutettavuuden kannalta turvallisena. 
• Palokunnantien päiväkodin jatkosta oli huoli. 

 
Jalkaranta-Länsiharju-Salpausselkä 

• Varhaiskasvatuksen kokonaisuus puhutti merkittävästi lähinnä tilojen kunnon ja 
perusparannusten osalta. 

• Keskustelussa ehdotettiin Launeen ja Kaarikadun päiväkotien sekä Launeen 
kirjaston rakentamista yhteiseen uudisrakennukseen ja Hennalaan erillistä 
päiväkotia. 

 
Laune-Liipola-Renkomäki 

• Launeen päiväkodin ratkaisu niveltyy Hennalan ja Kaarikadun päiväkoteihin. 
• Launeen päiväkodin rakennusta ei enää pidetty terveellisenä ja turvallisena. 

Rakennus on suojeltu.  
• Keskustelussa ehdotettiin Launeen ja Kaarikadun päiväkotien sekä Launeen 

kirjaston rakentamista yhteiseen uudisrakennukseen ja Hennalaan erillistä 
päiväkotia. 

 
Tärkeimmät nostot (aluetiimistä) 

1) Hennalan, Kaarikadun ja Launeen päiväkotien tila-asiat tulee ratkaista. 
2) Kasakkamäen koulun säilyttäminen ja korjaaminen nähtiin tärkeänä, koska alue on 

viihtyisä. Huoltajat korostivat koulun saavutettavuutta jalan tai pyörällä. 
3) Uusiin monitoimitaloihin toivotaan yhteisöllistä asukas- ja yhdistystoimintaa: 

”kyläkeskus”- ajatuksen vahvistaminen 

 
Itäinen alue - keskusta ja Karisto sekä Nastola 
 Keskusta ja Karisto  

• Harjun koulua korvaavan koulun rakentaminen Tiirismaan tontille sai myönteisen 
vastaanoton. 

• Nuorisotilat: Joutjärven korvaaminen koettiin tärkeänä, kuten myös kaikkien 
asuinalueiden nuorison palveluiden järjestelyt joko koulujen tiloissa tai muulla 
tavoin riippumatta henkilöstön lisäämisen tarpeesta 

• Karistoon toivotaan yhtenäiskoulua, johon tulisi myös nuorisotilat. 
 
Nastola 
• Nastolan alueen keskustelulle olisi pitänyt olla enemmän aikaa  
• Tasavertainen kohtelu olisi turvattava  
• Karisto - Ersta -alueiden oppilaaksiottorajoja voisi pohtia Kariston laajentuessa 

Erstan suuntaan 
• Yläkoulun paikka voisi olla joko Kirkonkylällä tai Rakokivessä monitoimitalon 

laajennuksena  
• Yhdistymissopimuksen kirjaus Villähteen ja Kukkasen koulujen osalta tulee 

tutkia mm. luottamuksensuojan perustella  



Tärkeimmät nostot (aluetiimistä) 
1) Kariston kouluratkaisu yhtenäiskouluna, jossa toteutetaan myös nuorisotila 
2) Harjun koulun korvaava uudisrakennus monitoimitalona Tiirismaan koulun tontille.  
3) Nuorisotilat Karistoon, Möysään ja keskustaan.  
4) Vaikutusten ennakkoarvioinnissa huomioitava kaikki alueet. 

 
 

Kiitokset osallistujilta saatiin 
• oli mahdollisuus osallistua ja kertoa mielipiteensä 
• lausuntoja on pyydetty laajasti 
• kesänuokkujen järjestämisestä 
• harrastusmahdollisuuksien järjestämisestä ja monipuolisuudesta 
• vetäjien rauhallisuus ja asiantuntemus 


